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■  11 lutego 1991 r.odbyło s ię  t rze 
c ie  zwyczajne posiedzenie Senatu P o l i 
techniki Śląskiej. Głównymi punktami 
porządku obrad były: sprawy kadrowe,
przy jęc ie  uchwały dotyczącej zasad do
boru kandydatów na I  rok studiów,spra
wa limitów obciążenia dydaktycznego, 
podjęcie uchwały w sprawie powołania 
nowych kierunków nauczania na Wydziale 
Mechanicznym Technologicznym, podjęcie 
uchwały dotyczącej l ikw idac ji  Ośrodka 
Doświadczalno-Rozwojowego Techniki Za- 
silaczowej (ODRTZ) i  przekazanie go do 
spółki IMCoN, powołanie Komisji Senac
k ie j  ds. Organizacji Uczelni oraz Ko
m is ji  Senackiej ds.Finansów i  Budżetu, 
a także sprawy bieżące i  wolne wnioski.

|  W sprawach kadrowych Prorektor ds. 
Organizacji prof. dr hab. inż. A.KLIM- 
PEL przedstawił propozycje dotyczące 
wyrażenia zgody Senatu na mianowanie 
na stanowisko profesora zwyczajnego 
prof. dr hab. inż. Stanisława MIERZ
WIŃSKIEGO (1. 66) w Instytucie Ogrzew- 
nictwa, Wentylacji i  Ochrony Powietrza 
oraz na stanowisko profesora nadzwy
czajnego prof. dr hab. inż. Jan 0RLA- 
CZA (1. 60) w Instytucie Mechanizacji 
Górnictwa.

W dyskusji nad wnioskami udział 
w z ię l i  kolejno: doc. K. Miksch, prof.
S. Węgrzyn, prof. J, Zabłocki, prof. 
B. Drzęźla, prof. Wł. Sikora i  prof. 
W. Winkler.

W tajnym głosowaniu Senat zaopinio
wał pozytywnie oba wnioski.Wyniki g ło
sowania były następujące: prof. St.
Mierzwiński -  oddano 43 głosy, w tym 
43 "tak"; prof. J. Orlacz - oddano 45 
głosów, w tym 35 "tak", 7 "n ie "  i  3 
"wstrzymujące s ię " .

|  W następnym punkcie obrad, Senat 
ponownie wrócił do zasad doboru kandy
datów na I  rok studiów.Podjęcie uchwa
ły w te j  sprawie zostało bowiem odło
żone na posiedzeniu Senatu _ w styczniu 
br. i  skierowane do przedyskutowania w 
poszerzonym składzie Kolegium Rektor
skiego. Kolejną wersje projektu uchwa
ły  dotyczącą doboru kandydatów na I 
rok studiów przedstawił Prorektor ds. 
Studenckich doc, dr hab. inż. B.POCHO
PIEŃ. W dyskusji nad projektem uchwały 
udział w z ię l i :  dr W. P i l l i c h ,  prof. W. 
Winkler i  prof. S0 Węgrzyn. Dyskusja 
dotyczyła głównie zasad doboru studen
tów zagranicznych. W głosowaniu jawnym 
Senat przy ją ł jednomyślnie zapropono
waną uchwałę w sprawie zasad doboru 
kandydatów w Politechnice Śląskiej w 
r.ak. 1991/92. Uchwałę publikujemy w 
ca łości w niniejszym numerze.

|| Kolejny punkt obrad dotyczył usta
lenia limitów obciążenia dydaktycznego 
dla poszczególnych grup nauczycieli 
akademickich zatrudnionych w Po litech 
nice Sl. Projekt uchwały opracowany 
w tej sprawie przez Senacką Komisję 
Statutową po konsultacji z Władzami 
Rektorskimi, Dziekanami Wydziałów i  
Związkami Zawodowymi został przedsta
wiony na piśmie. Projekt ten przewidy
wał m .in., że roczne pensum dydaktycz
ne wynosić będzie: dla nauczycieli aka
demickich zatrudnionych na stanowis
kach profesora (zwyczajnego, nadzwy
czajnego, oraz kontraktowego), docenta 
i  adiunkta ze stopniem naukowym dokto
ra habilitowanego -  165 godzin ob licze
niowych; dla adiunkta ze stopniem nauko
wym doktora -  210 godzin ob i . ;  dla st. 
wykładowcy -  300 godz. o b l ic z . ;d la  wy
kładowcy -  360 godz. o b l ic z . ;  dla lek-

Opr. red .: dr inż. Marian MIKRUT, In
stytut Elektroenergetyki i  Sterowania 
Układów, Gliwice u l.  B.Krzywoustego 2, 
p. 623, t e l .  14-86.
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tora i  instruktura -  540 godz. ob l ic z .  
Godzinę obliczeniową stanowić ma 45 
min zajęć według ustalonego planu za
jęć  z uwzględnieniem odpowiednich współ
czynników (np. dla zajęć prowadzonych 
w dni ustawowo wolne od pracy oraz na 
studiach wieczorowych, zaocznych i  po
dyplomowych również w soboty -  współ
czynnik równy 2 ). W projekcie uwzględ
niono również zasady roz l iczen ia  zajęć 
dydaktycznych,których rzeczywisty czas 
trwania je s t  trudny do ustalenia (np. 
ćwiczenia terenowe, praktyki i  obozy 
naukowo-badawcze prowadzone poza s ie 
dzibą Uczelni) oraz możliwości obniże
nia obowiązkowego wymiaru zajęć dydak
tycznych.

Przed przystąpieniem do dyskusji, 
zostały wniesione dodatkowe informacje 
przez JM Rektora prof. W. Winklera i 
Prorektora ds. Studenckich doc. B. Po- 
chopienia. Pierwszym istotnym faktem 
była informacja JM Rektora z konferen
c j i  Rektorów Wyższych Szkół Technicz
nych w Częstochowie,z której wynikało, 
że dodatkowe koszty powstałe z różnicy 
pensum dydaktycznego (270 godz. i  210 
godz.),będą musiały być pokryte z bud
żetu danej uczeln i, albowiem MEN nie 
przewiduje podwyższenia funduszu na te 
c e le .  Prorektor doc .B.Pochopień przed
stawił natomiast skutki godzinowo-fi- 
nansowe jak ie  mogłyby wystąpić w przy
padku przy jęc ia  zaproponowanej przez 
Komisję Senacką uchwały. Rezultatem 
końcowym takiego podejścia -  jak wyni
kało z przeprowadzonych obliczeń -  by
łoby pojawienie się w skali Uczelni 
ok. 190 tys. godzin ponadwymiarowych, 
w tym z tytułu zmniejszenia pensum ok. 
117 tys. godzin. Liczba wymienionych 
godzin ponadwymiarowych uczyniłaby kwo
tę w wysokości ok. 3,5 mld z ł  (przy 
stawkach godzinowych 15 tys. z ł  dla 
asystenta i  19 tys . z ł  dla profesora). 
Według dotychczasowych r o z l ic z e ń , l i c z 
ba godzin ponadwymiarowych wynosiła ok. 
100 tys. Zdaniem Prorektora, propozy
c ja  Komisji j e s t  zbyt radykalna. JM 
Rektor przytoczył następnie treść 
uchwały KZ NSZZ "Solidarność", w któ
rej wyrażono pogląd, aby -  wobec braku 
realnych możliwości pokrycia zwiększo
nych kosztów z tytułu wzrostu liczby  
godzin ponadwymiarowych -  ostateczne 
ustalenie dotyczące pensum dydaktycz
nego nastąpiło po przedstawieniu skut
ków finansowych.

W dyskusji na ten temat głos zabra
l i :  doc. L. Dobrzański -  przew. Senac
k ie j Komisji Statutowej, prof.W. Wink
l e r ,  p. M. Pac-Pomarnacka -  Kwestor, 
pro f. A. N ieder lińsk i, prof. L. Borcz, 
dr A. Błach, mgr L. Piotrowska, prof.
F. Krasucki i  prof. S. Węgrzyn. Doc.
L. Dobrzański wyjaśnił m.in., że uwagi 
Prorektora ds. Studenckich oraz Związ
ków Zawodowych zostały już uwzględnio
ne w drugiej w ers ji projektu uchwały 
w formie autopoprawek.Główny nurt dys
kusji oscylował wokół troski o kondy

c ję  finansową Uczelni wobec braku bud
żetu.

Na zakończenie dyskusj i  JM Rektor 
zaproponował, aby kontynuować wymianę 
poglądów na ten temat na wydziałach i  
uwagi przekazywać przewodniczącemu Ko
m is ji ,  a obrady Senatu w tej kwestii 
wznowić po otrzymaniu budżetu. Wniosek 
przyjęto jednomyślnie.

fll Dziekan Wydziału Mechanicznego 
Technologicznego doc. L. DOBRZAŃSKI 
zreferował propozycję Rady Wydziału MT 
dotyczącą podjęcia uchwały w sprawie 
powołania nowego kierunku "technologia 
materiałów" na Wydziale. Prorektor ds. 
Studenckich zwrócił uwagę, że propozy
cja sformułowana je s t  niewłaściwie, 
bowiem w wykazie kierunków studiów nie 
występuje nazwa "technologia materia
łów" i  najpierw należałoby się zwrócić 
do Rady Głównej Szkolnictwa Wyższego 
z wnioskiem o wprowadzenie nowego k ie 
runku studiów. Dyskusję na ten temat 
zainicjował Prorektor ds. Nauki i  
Współpracy z Przemysłem prof. Wł. S i
kora, zwracając się z prośbą o wyjaś
nienie różnicy między inżynierią  mate
riałów , a technologią materiałów.
I  właśnie to pytanie stało się osią 
dyskusji (doc. L. Dobrzański, prof. S. 
Węgrzyn, prof. St. Mierzwiński, prof, 
R. Sosnowski), na zakończenie której 
JM Rektor postawił wniosek o wystąpie
nie do Rady Głównej w sprawie umie
szczenia kierunku studiów "technologia 
materiałowa" w wykazie krajowym.W g ło 
sowaniu jawnym Senat odrzucił propozy
c ję  Rady Wydziału w sprawie powołania 
nowego kierunku studiów (10 głosów 
"tak", 3 -  "n ie " ,  27 -  "wstrzymujących 
s i ę " ) .

H  Następny punkt porządku obrad do
tyczył uruchomienia nowego kierunku 
studiów również na Wydziale Mechanicz
nym Technologicznym o nazwie "wychowa
nie techniczne". Wniosek referował 
Dziekan doc. L. DOBRZAŃSKI, a w dys
kusji (mgr J. Żeliński) wyrażono jedy
nie wątpliwość, czy wniosek ten nie 
powinien być opiniowany przez Radę 
Główną. Po wyjaśnieniu wątpiiwości, Se
nat w głosowaniu jawnym przy ją ł propo
nowaną uchwałę większości głosów (30 -  
"tak", 0 -  "n ie " ,  10 -  "wstrzymujących 
S i ę " ) .

■  Sprawa l ikw idac ji  Ośrodka Doświad- 
czalno-Rozwojowego Techniki Zasilaczo- 
wej (ODRTZ) -  to kolejny punkt porząd
ku obrad. Zreferował ją  Prorektor ds. 
Organizacji prof, A. KLIMPEL, który 
przypomniał, że podstawą prawną dzia
ła lności Ośrodka je s t  umowa o r ea l iza 
c j i  wspólnego przedsięwzięcia zawarta 
między Politechniką Śląską oraz Spółką 
z o .o . "IMCoN" w oparciu o Uchwałę 
203/83 Rady Ministrów. Prorektor zwró
c i ł  uwagę, że akt prawny u trac ił  aktu
alność, a warunki prowadzenia d z ia ła l
ności gospodarczej przez Szkoły Wyższe
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uległy  istotnym zmianom (wprowadzono 
opodatkowanie). W za is tn ia łe j  sytuacji 
Prorektor A.Klimpel zaproponował.przy
j ę c ie  w tej sprawie uchwały o następu
jące j t r e ś c i :  "Uchwałą Senatu P o l i 
techniki Sl. z dnia 11 lutego 1991 r . 
na podst. a r t .  69 ust. 2 Ustawy o 
Szkolnictwie Wyższym likwiduje s ię  w 
Po litechnice Sl. Ośrodek Doświadczal- 
no-Rozwojowy Techniki Zasilaczowej.po
wołany Zarządzeniem Rektora Po litech 
n ik i Sl.  nr 27/86/87 z dnia 3 kwietnia 
1987 r.Uchwała wchodzi w życie z dniem 
1 lutego 1991 r . , a  j e j  wykonanie powie
rza s ię  Rektorowi Po litechn ik i Ślą
s k ie j " .  Propozycja drugiej uchwały do
tyczyła p rze jęc ia  ODRTZ wraz z pracow
nikami i  całym majątkiem przez Spółkę 
z o .o . "IMCoN". Po wypowiedzi na temat 
prof. S. Węgrzyna, który w ca łości po
parł przedstawione przez Prorektora 
projekt uchwał, JM Rektor prof. W. 
Winkler zaproponował łączne przegłoso
wanie obu uchwał. W głosowaniu jawnym 
Senat przy dwóch głosach wstrzymu
jących s ię  p rzy ją ł obie uchwały.

■  W kolejnym punkcie obrad, JM Rek
tor przedstawił propozycję powołania 
Senackiej Komisji ds. Organizacji 
Uczelni w następującym składzie: prof. 
dr inż. S. WĘGRZYN, pro f. dr hab. inż. 
Wł. STAROSOLSKI, doc. dr hab. inż. P. 
ADAMIEC, doc. dr hab. inż. K. MIKSCH, 
dr inż. J. ZAWADIAK, dr inż. MAJEWSKI, 
dr inż. T. GRABOWIECKI i  prof. dr 
hab. inż. A.KLIMPEL. Po krótk ie j wypo
wiedzi prof. S. Węgrzyna, który wyra
z i ł  zgodę w pracach Komisji jedynie 
w charakterze doradcy, Senat w głoso
waniu jawnym jednomyślnie zaakceptował 
zaproponowany skład Komisji.

Bi Następnie JM Rektor zaproponował 
powołanie Senackiej Komisji ds. Finan
sów i  Budżetu w składzie: p ro f.d r  hab, 
inż. St.MIERZWIŃSKI, doc. dr hab. inż. 
A. MOTYCZKA, doc. dr hab. inż. M. HET- 
MAŃCZYK, doc. dr hab. inż. A. WILK, 
prof. dr hab. A. ZASTAWNY, dr inż. B. 
PALUCHIEWICZ i  doc. dr hab. inż. A. 
WITKOWSKI. Senat jednomyślnie zaakcep
tował skład Komisji.

H  Bardzo bogaty był ostatn i punkt 
posiedzenia Senatu -  sprawy bieżące i  
wolne wnioski.Na wstępie JM Rektor za
poznał zebranych z odpowiedzią Rzeczni
ka Praw Obywatelskich pro f.  E. Łętow- 
skiej na uchwałę grudniowego posiedze
nia Senatu w sprawie umorzenia postę
powania o nadanie tytułów naukowych 
profesorom Po litechn ik i S l . (o sprawie 
pisaliśmy w nr 3 "Z ż y c i a . . . " ) .  W p iś 
mie prof. E. Łętowska poinformowała 
m.in., że umorzenie to je s t  perfekcyj
nym wykonaniem zapisu ustawowego i  nie 
może być oceniane jako naruszenie praw 
obywatelskich.

H  Burzliwa dyskusja rozwinęła się 
po informacji JM Rektora na temat po
wołania doc. doktorów habilitowanych

na stanowisko profesora nadzwyczajnego 
w Po litechnice Śląskiej.Do dnia posie
dzenia Senatu z 8 Wydziałów wpłynęło 
41 wniosków awansowych. Ze stanowiska 
Rady Głównej (z dnia 13.01 b r . )  wynika, 
że do czasu opracowania kryteriów awan
sowych, powołanie na stanowisko profe
sora nadzwyczajnego powinno być powią
zane z wnioskiem o nadanie tytułu nau
kowego profesora. Kryteria  awansowe 
jak stwierdza s ię  w Ustawie o Szkol
nictwie Wyższym -  opracowuje Rada Głów
na, a zatem "tymczasowe zasady powoły-, 
wania na stanowisko profesora ndzw, 
opracowane przez Senacką Komisję ds. 
Kadry Naukowej w Po litechnice S l. 
(opublikowane w nr 4 "Z ż y c ia . . . " )  mo
gą być traktowane jako pomocnicze .-“Wy
powiedź JM Rektora uzupełnił prof. A. 
N iederliński - przew. Sekcji Szkół 
Techn. w Radzie Głównej, który stw ier
d z i ł ,  że dotychczas żadna z większych 
uczelni wyższych nie rozpatrywała j e 
szcze spraw awansowych. Profesor nad
mienił, że zupełnie inaczej przedsta
wia się sytuacja w małych uczelniach, 
w których przeprowadzono masowe akcje 
awansowe zaraz po uchwaleniu nowej 
Ustawy o Szkolnictwie Wyższym. W naj
bliższym czasie Rada Główna opracuje 
k ry te r ia ,  a na raz ie  zaleca s ię  uczel
niom daleko idącą rozwagę w te j  spra
wie. W dyskusji na ten temat udział 
w z ię l i :  prof. S. Węgrzyn, doc. L. Dob
rzański, prof. W. Winkler, doc. K. 
Miksch, prof. A. Klimpel i  prof. St. 
Mierzwiński. W zakończeniu JM Rektor 
wyraził pogląd, że za is tn ia ła  sytuacja 
budzi niepokój. Wydziały traktują bo
wiem możliwości awansowe, jako akcję 
masową, do czego -  zdaniem JM Rektora 
-  nie można dopuścić. JM Rektor zapew
n i ł ,  że w swoich poczynaniach będzie 
dążył do rozważnego i  odpowiedzialnego 
rozwoju Uczelni. J eże l i  zatem rozwaga 
i  odpowiedzialność to na pewno również 
i  w te j sprawie.

M  Prof. S. WĘGRZYN zaproponował na
stępnie,aby z okazji 100 rocznicy uro
dzin Stefana BANACHA, która przypada 
w 1992 roku, rozważyć możliwość nada
nia Politechnice Śląskiej Jego imienia. 
Profesor Stefan Banach był wybitnym, 
światowej sławy matematykiem, twórcą 
pojęcia przestrzeni metrycznych tzw. 
przestrzeni Banacha. Świat nauki og ło
s i ł  rok 1992 "rokiem Banacha", Ossoli
neum przygotowuje wydanie "Księgi 
Szkockiej". Prof. S. Węgrzyn stwier
d z i ł ,  że w przekonaniu większości nau
kowców prof. St. Banach je s t  drugim po 
M. Koperniku polskim uczonym. Nadanie 
Imienia St. Banacha Politechnice S l . 
pozwoliłoby -  zdaniem prof. S. Węgrzy
na -  pokazać naszą Uczelnię środowisku 
naukowemu choćby w sensie symbolu "Nau
ka,wartością najwyższą". JM Rektor wy
ra z i ł  pogląd, aby w te j  sprawie wypo
w iedziały się najpierw Rady Wydziałów.
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|  Pro f.  B. DRZEZLA -  Dziekan Wydzia
łu Górniczego poinformował Senat, że 
Wydział rea l izu je  3 prace badawcze na 
z lecen ie Senatu Rzeczypospolitej Po l
sk ie j .  Dotyczą one: zwiększonej wypad
kowości w górnictwie, systemu płac w 
górnictwie oraz organ izacji przemysłu 
górniczego.

tt Pro f. A. NIEDERLIŃSKI wyjaśn ił,że 
Rada Główna Szkolnictwa Wyższego nie 
je s t  organem doradczym Ministra, lecz 
organem wybieralnym,przedstawicielskim 
Szkolnictwa Wyższego,który współpracu
je  z MEN i  innymi organami państwowymi. 
Zasadniczą rolą Rady Głównej je s t  op i
niowanie aktów prawnych przygotowywa
nych przez MEN. Profesor poinformował, 
że w Rektoracie uruchomiona została od
powiednia gablotka, w której będą za
mieszczane propozycje aktów prawnych 
do zaopiniowania przez środowisko nau
kowe.

B  Obrady Senatu zakończono przy ję
ciem protokołu z poprzedniego posiedze
nia .

Z PRACY JM REKTORA

4 .02.br.odbyło s ię  w Politechnice 
Częstochowskiej konferencja Rektorów 
Wyższych Szkół Technicznych z udziałem 
Ministra Edukacji Narodowej prof.Rober
ta Głębockiego. Naszą Uczelnię repre
zentował Prorektor ds. Nauki i  Współ
pracy z Przemysłem - prof. dr inż. 
Włodzimierz SIKORA. Omówiono aktualne 
problemy Szkolnictwal Wyższego w kra
ju ,a m.in.sprawę powołań na stanowiska 
profesora nadzwyczajnego i  profesora 
zwyczajnego. Minister zaprezentował 
pogląd, że Rektorzy przy powoływaniu 
na stanowiska profesorskie w swoich 
uczelniach zachowają umiar.Zdaniem Mi
n is tra , powołanie na stanowisko profe
sora powinno być poprzedzone wnioskiem 
o przyznanie tytułu naukowego. Przedys
kutowano ponadto sprawę finansowania 
Szkół Wyższych. Postanowiono, że kon
ferencje  Rektorów Wyższych Szkół Tech
nicznych odbywać się będą co dwa mie
siące w kolejnych uczelniach, a prze
wodniczącym obrad będzie gospodarz kon
fe r e n c j i .  Następna konferencja odbę
dzie się w Politechnice Rzeszowskiej.

18.02.br. odbyło s ię  pierwsze ro
bocze spotkanie Władz Rektorskich z 
Władzami Dziekańskimi Wydziału Automa
tyk i, Elektroniki i  Informatyki w ra
mach planowanych przez JM Rektora spot
kań z władzami poszczególnych wydzia
łów.

H  W dniach 20-22 lutego br. JM Rek
tor prof. dr hab. inż. W. Winkler oraz 
Prorektor ds. Organizacji pro f.dr  hab. 
inż. A. Klimpel i  Dyrektor Administra

cyjny mgr inż. W. Wydrychiewicz wizy
towali Przychodnię Zdrowia przy P o l i 
technice S l . ,  zapoznając się z warun
kami pracy i  leczenia.

|  Komitet Badań Naukowych przyznał 
Politechnice Śląskiej kwotę 28.475.800 
tys. z ł  na finansowanie badań nauko
wych w ramach dzia ła lnośc i statutowej. 
Zasady finansowania badań nie przewi
dują możliwości finansowania honora
riów i  zakupu aparatury stanowiącej 
środek trwały. Środki te powinny być 
przeznaczone -  zgodnie z zaleceniem 
KBN -  na: wynagrodzenia osobowe związa
ne z etatami inżynieryjno-technicznymi 
(n ie  więcej niż 20%),materiały i  przed
mioty nietrwałe, usługi materialne i  
niematerialne, usługi konserwacyjno- 
remontowe środków trwałych, delegacje 
i  koszty pośrednie. W związku z ogra
niczonymi możliwościami wydatkowania 
przyznanych środków, Rektor Po litech 
n ik i Śląskiej wspólnie z Rektorem Po
l i te ch n ik i  Wrocławskiej wystąp il i  do 
MEN z propozycją dotyczącą rozszerze
nia zakresu finansowania o środki trwa
łe w wysokości (15-20%) przyznanej kwo
ty. Pozytywne ustosunkowanie s ię  MEN 
do wymienionej propozycji, pozwoliłoby 
na przeznaczenie w bieżącym roku kwoty 
rzędu 4,2-5,6 mld z ł  na zakup apara
tury naukowo-badawczej.

Z DZIAŁALNOŚCI SENACKIEJ 
KOMISJI STATUTOWEJ

H  Powołana 10 grudnia 1990 r. Senacka 
Komisja Statutowa w składzie zaprezen
towanym w numerze 3 "Z ż y c ia . . . " .pro
wadzi intensywną działalność nad opra
cowaniem Statutu Po litechnik i Śląskiej. 
Komisji przewodniczy doc. dr hab. inż. 
Leszek DOBRZAŃSKI (RMT). W okresie do 
25 lutego br. Komisja odbyła 9 zebrań 
oraz ok. 20 spotkań roboczych w wyło
nionych pięciu Podkomisjach.Podkomisje 
pracują w następujących składach:

-  sprawy postanowień ogólnych - doc.dr 
hab. inż. Marek HETMAŃCZYK (RM), i 
dr Anna SKRZYWAN-KOSEK (RAu)',

-  sprawy studiów i  studentów - dr 
inż. Jacek WĘGLARCZYK (RG) i  stu
denci Roman FRITZ (RE) oraz Krzysz
to f  MIŚKA (RG),

-  sprawy pracowników -  doc. dr hab. 
inż. Jan ZAKRZEWSKI (RE) i  dr inż. 
Wiesława SPECJAŁ (RCh),

- sprawy ustroju i  organ izacji Uczel
ni -  doc. dr hab. inż. Leszek DOB
RZAŃSKI (RMT), prof. dr hab. inż. 
Jerzy SUWIŃSKI (RCh), prof. dr hab. 
Zygmunt KLESZCZEWSKI (RMF), dr inż. 
Jacek WĘGLARCZYK (RG) i mgr Lucyna 
PIOTROWSKA (Adm),

sprawy postanowień końcowych i  prze
pisów przejściowych -  doc. dr hab.



inż. Leszek DOBRZAŃSKI i  pro f.  dr 
hab. inż. Jerzy SUWIŃSKI.

Zadaniem Podkomisji je s t  przygotowanie 
projektów poszczególnych rozdziałów 
Statutu oraz konsultacja proponowanych 
rozwiązań wariantowych w najbliższym 
środowisku, a w końcu przedstawianie 
ich pod obrady Komisji w pełnym skła
dzie.

Komisja przed przystąpieniem do 
prac zapoznała się z dotychczasowymi 
Statutami Po litechn ik i Śląskiej z 1984 
roku oraz z aktualnie obowiązującym 
z 1986 r . Na podstawie Ustawy o Szkol
n ictw ie Wyższym sporządzono katalog 
spraw, które powinny być rozstrzygnię
te w Statucie. Zgodnie z przygotowanym 
katalogiem, obowiązująca Ustawa zawie
ra delegacje do Statutu Uczelni aż w 
45 artykułach.

Podczas dotychczasowych działań, 
Komisja opracowała propozycje rozstrzy
gnięć statutowych m.in. w takich kwe
stiach, jak:

-  postanowienia dotyczące ustroju 
Uczelni oraz sprawy dotyczące je j  
f  unkc j onowan i a ,

-  zasady wyborów organów jednoosobo
wych i  kolegialnych oraz na wybie
ralne stanowiska.

Tekst projektu trzech działów ( I  Po
stanowienia ogó lne ,I I  Ustrój Po litech 
n ik i Ś ląsk ie j,  I I I  Studia i  studenci) 
je s t  praktycznie opracowany. W przygo
towaniu są dwa brakujące dz ia ły  Statutu 
(IV  Pracownicy Po litechn ik i Ś ląsk ie j,
V Przepisy przejściowe i  końcowe).
W sprawach dotyczących kadry naukowej, 
Komisja zamierza odbyć wspólne posie
dzenie z Senacką Komisją ds.Kadry Nau
kowej . Są szanse, że na posiedzeniu 
Senatu w maju br. -  wg informacji JM 
Rektora -  projekt Statutu Po litechn ik i 
Ś ląskiej będzie mógł być przedmiotem 
dyskusji. W stanie przygotowań Statutu
-  zdaniem przewodniczącego Komisji -  
wyprzedza nas jedynie Politechnika War
szawska, która posiada już opracowany 
w ca łości projekt.

STOPNIE NAUKOWE, STANOWISKA

H  W styczniu 1991 roku stopień dok
tora uzyskali: mgr inż.Ireneusz TOMEC
KI z Instytutu Organizacji i  Ekonomiki 
Górnictwa Po litechn ik i Śląskiej (RG, 
08.01.1991 r . ,  prom. -  doc. dr hab. 
inż. Czesław Potock i),  mgr inż. Prze
mysław SIUDA z Instytutu Automatyki 
Po litechn ik i Ś ląskiej (RAu,15,01.91r ., 
prom. -  doc. dr hab. inż. Jerzy Frą
czek) , mgr in ż . Marek SALERNO-KOCHAN z 
Akademii Ekonomicznej w Krakowie (RI, 
21.01.91 r . ,  prom. - pro f.  dr hab.inż. 
Zdzisław M ałeck i). Ponadto w grudniu 
1990 roku -  o czym nie byliśmy wcześ

nie j poinformowani -  stopień doktora 
uzyskała mgr inż. Urszula HAWRYLECKA 
z Po litechn ik i Lubelskiej (RMT, 19.12. 
90 r . ,  prom. -  pro f.d r  hab. in ż . Robert 
S ikora ).

|  Z dniem 1 lutego 1991 r . ,  decyzją 
Ministra Edukacji Narodowej powołani 
zo s ta l i  na stanowisko profesora zwy
czajnego w Po litechnice Ś ląsk ie j: 
pro f.  dr hab. inż. Jan ADAMCZYK (RMT), 
prof. dr hab. inż. Ernest CZOGAŁA 
(RAu), prof. dr inż. arch. J.Tadeusz 
GAWŁOWSKI (RAr), prof. dr hab. inż.Ry
szard GRYBOŚ (RME), prof. dr inż.arch. 
Wiktor JACKIEWICZ (RAr) i  prof. dr hab. 
inż. Zdzisław TRYBALSKI (RAu).
Gratuluj emy!

STAN KADRY NAUKOWEJ 
PROFESOROWIE

■  W związku z licznymi wnioskami, 
które wpływają do JM Rektora z poszcze
gólnych Wydziałów w sprawie powołania 
na stanowisko profesora w Politechnice 
Śląskiej zgodnie z trybem przewidzia
nym w "Ustawie o Szkolnictwie Wyższym" 
oraz stanowiskiem Ministra Edukacji Na
rodowej wyrażonym w te j sprawie na kon
fe ren c j i  Rektorów Wyższych Szkół Tech
nicznych, pragniemy poinformować Sza
nownych Państwa o aktualnym stanie ka
drowym w grupie profesorów. Według da
nych z końca lutego br. w Politechnice 
Śląskiej zatrudnionych je s t  50 osób na 
stanowisku profesora zwyczajnego (w 
tym 5 osób w niepełnym wymiarze) i  78 
osób na stanowisku profesora nadzwyczaj
nego (w tym 10 w niepełnym wymiarze). 
Na 128 osób zatrudnionych na stanowi
sku profesora, tytu ł profesora zwy
czajnego posiadają 44 osoby, a tytuł 
profesora nadzwyczajnego -  75 osób.Wy
nika stąd, że tylko 9 osób nie posia
dających tytułu profesora zatrudnio
nych je s t  obecnie na stanowisku pro fe
sora w naszej Uczelni. Najmłodszy pro
fesor z tytułem profesora zwyczajnego 
ma 50 la t ,  a z tytułem profesora nad
zwyczajnego - 46 la t .

H  Liczbę osób zatrudnionych w po
szczególnych Wydziałach Po litechnik i 
Śląskiej na stanowisku profesora i  po
siadających tytu ł naukowy profesora 
przedstawia poniższe zestawienie.W na
wiasach podano l ic zbę  profesorów za
trudnionych w niepełnym wymiarze, czy
l i  np. 7 ( 1 )  oznacza 7 zatrudnionych 
w tym 1 w niepełnym wymiarze.

Wydział Stanowisko
prof.ndzw. prof.zw.

RAr 4 2
RAu 7(1) 7
RB 6 1
RCn 8 8
RE 5 - ... - - 1  . -



Wydział Stanowisko
prof.ndzw. p ro f . zw.

RG 12(1) 8(1)
RI 4(1) 1
RMF 6 1
RME 6(1) 4
RMT 10(2) 6(1)
RM 6(1) 7(1)
RT 3(2) -
INS 1(1) 2(1)

Wydział Tytuł
prof.ndzw. p ro f . zw.

RAr 4 _
RAu 8 5
RB 6 1
RCh 8 8
RE 5 3
RG 10(1) 8(1)
RI 3 1
RMF 5 1
RME 6(1) 3
RMT 11(2) 5(1)
RM 5(1) 7(2)
RT 3(2) -
INS 1(1 ) 2(1)

NAUKA

H  W dniach 21-26 lutego odbył się 
w Wiśle XXX Sympozjon Polskiego Towa
rzystwa Mechaniki Teoretycznej i  Sto
sowanej pod nazwą "MODELOWANIE W ME
CHANICE". Zorganizowany został przez 
Gliwicki Oddział PTMTS przy współpra
cy Instytutu Mechaniki i  Podstaw Kon
strukcji Maszyn. Przewodniczącym Komi
tetu Organizacyjnego był doc. dr hab. 
Eugeniusz Świtoński.

W Sympozjonie uczestniczyło 130 osób 
z wszystkich ważniejszych ośrodków nau
kowych w Polsce oraz goście z ZSRR i  
CSFR. Podczas obrad wygłoszono 71 re
feratów. Opracowania, poddane wcześ
niejszym wnikliwym recenzjom, opubli
kowano w Zeszycie Naukowym P o l i 
techniki Śląskiej s e r i i  "Mechanika",
nr 103. _ Podstawowym zadaniem Sym- 
pozjonu je s t  integracja środowiska nau
kowego, stymulacja prac badawczych 
oraz popularyzowanie nowych metod ba
dawczych w szeroko po jęte j dziedzin ie 
"mechanika".

Sympozjon był okazją do wymiany po
glądów naukowych, a poprzez dyskusje 
i  rozmowy pozwolił uczestnikom zawrzeć 
nowe kontakty, które zaowocują -  taką 
nadzieję mają organizatorzy -  oryg i
nalnymi, ciekawymi pomysłami i  rozwią
zaniami naukowymi.

Dla ukierunkowania tematyki nauko
wej następnego Sympozjonu powołano Ko
mitet Naukowy, którego przewodnictwo 
objął prof. dr hab. Józef WOJNAROWSKI.

DYDAKTYKA

■  Zarządzeniem Rektora Nr 12/90/91 
z dnia 23 stycznia br. została powoła
na Komisja ds. Reformy Studiów w P o l i 
technice śląsk iej w następującym skła
dz ie : Prorektor ds. Studenckich doc.
dr hab. in ż . Bolesław POCHOPIEŃ -  prze
wodniczący, doc. dr inż. arch. Adam LI
SIK (RAr), doc. dr hab. inż. Andrzej 
ŚWIERNIAK (RAu), doc. dr hab.inż. Sta
nisław KOZIELSKI (RAu), doc. dr inż. 
Andrzej GRABSKI (RB), doc. dr hab. 
inż. Andrzej MIANOWSKI (RCM, doc. dr 
hab. inż. Krzysztof KLUSZCZYŃSKI (RE), 
doc.dr hab.inż. Jan ZYCH (RG), doc. dr 
hab. inż.Zbigniew POPIOŁEK ( R I ) , prof. 
dr hab. in ż . Bogdan MOCHNACKI (RMF), 
doc. dr hab. inż. Jan NADZIAKIEWICZ 
(RME), dr hab. inż. Tadeusz BURCZYŃSKI 
(RMT), dr inż. Adam HERNAS (RM), dr 
inż. Jerzy SKORWIDER (RI) oraz studen
c i  -  Zbigniew MROZEK (RB), Jarosław 
MROZEK (R I ) ,  Sławomir CZARNECKI (RG). 
Zadaniem Komisji je s t  przygotowanie 
przekształceń p ro f i lu  specjalności, 
kierunków i  form kształcenia studentów 
w naszej Uczelni.

H  W bieżącym roku akademickim stu
diu je w Politechnice Śląskiej 98 obco
krajowców z 21 krajów. Liczba studen
tów z poszczególnych krajów przedsta
wia s ię następująco: A lg ie r ia  -  1, 
Angola -  6, CSRF -  7, Gujana -  1, Irak 
-  1, Indie -  1, Jordania -  2, Jemen 
32, Kuba -  3, Kambodża -  4, Laos -  1,
Liban -  3, Maroko -  1, Mongolia -  1, 
N igeria -  1, Palestyna -  15, Syria -  5, 
Tanzania -  3, Tunezja -  4, Wietnam -  5 
i  ZSRR -  1. Spośród wymienionej l iczby  
studentów -  obcokrajowców, 15 studiuje 
na warunkach odpłatności dewizowej, a 
pozosta li to stypendyści MEN. Począw
szy od r.ak. 1987/88 roczna opłata za 
studia wynosi 4000 USD (poprzednio 
2640 USD). Na jl ic zn ie jszą  grupę obco
krajowców -  jak wynika z powyższego 
zestawienia -  stanowią obywatele Repu
b l ik i  Jemenu. 13 studentów z te j  grupy 
studiuje na warunkach odpłatności de
wizowej .

21 lutego br. przebywał w naszej 
Uczelni attache kulturalny Republiki 
Jemenu, zapoznając się z warunkami stu
diowania u nas studentów tego kraju.

ZASADY DOBORU KANDYDATÓW

na poszczególne kierunki studiów w Po
l itechn ice  Śląskiej w r . ak. 1991/92 
(Uchwała Senatu z dnia 11 lutego
1991 r . )

1. P rzy jęc ie  kandydatów na I  rok stu
diów następuje na podstawie postę
powania kwalifikacyjnego, którego 
zasadniczym elementem je s t  egzamin 
wstępny.
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2. Kandydatów obowiązuje egzamin wstęp
ny:

a) na kierunku architektura
-  z uzdolnień plastycznych
-  z matematyki

b) na kierunkach: górnictwo i  geo
lo g ia ,  hutnictwo, inżynieria che
miczna, inżynieria materiałowa, 
inżynieria  sanitarna, mechanika, 
technologia chemiczna, wychowa
nie techniczne
-  z matematyki
-  z chemii lub f i z y k i  (do wyboru 

przez kandydata)

c) na kierunkach: automatyka i  robo
tyka, budownictwo, elektronika, 
elektro t echnika, info rmatyka, 
organizacja i  zarządzenie prze
mysłem,podstawowe problemy tech
n ik i ,  telekomunikacja, transport
-  z matematyki
-  z f i z y k i .

3. Na kierunku architektura warunkiem 
dopuszczenia do egzaminu z matema
tyki je s t  uzyskanie pozytywnego wy
niku z uzdolnień plastycznych.

4. Egzaminy z matematyki, chemii i  f i 
zyki są jednoczęściowymi egzaminami 
pisemnymi.

5. Oceny uzyskane z przedmiotów obję
tych egzaminem wstępnym są wyrażane 
w punktach.

6. 0 przy jęciu  kandydata na dany k ie 
runek studiów decyduje suma uzyska
nych przez niego punktów, której mi
nimalną wartość dla każdego kierun
ku określa Uczelniana Komisja Rekru
tacyjna w porozumieniu z Wydziało
wymi Komisjami Rekrutacyjnymi, po- 
podsumowaniu wyników egzaminu.

7. Przepis pkt.1 nie dotyczy kańdyda- 
tów będących laureatami i  f i n a l i 
stami olimpiad, którzy są przyjmo
wani na I  rok studiów zgodnie z za
sadami sformułowanymi w Uchwale Se
natu Po litechn ik i Śląskiej w G liw i
cach z dnia 10 grudnia 1990 r.

WSPÓŁPRACA Z ZAGRANICĄ

■  20 lutego br. przebywał w Uczelni
przedstawiciel B rit ish  Council w War
szawie dr A . I .T .  Macpherson, który 
przeprowadził rozmowy z kandydatami 
ubiegającymi się o stypendia i  staże 
B ritish  Council. Na spotkaniu z Wła
dzami Rektorskimi omówiono możliwości 
i  warunki dalszej współpracy Uczelni 
z tą instytucją.

H  W dniach 28.02.-1.03 br. przeby
wała w Wielkiej Brytanii na zaprosze
nie Doncaster College delegacja P o l i 
techniki Śląskiej w składzie:
Prorektor ds.Organizacji p ro f.  dr hab. 
inż. Andrzej KLIMPEL i  Dyrektor Insty

tutu Transportu doc.dr in ż .P io t r  ADA
MIEC. Celem wizyty było omówienie moż
liwośc i współpracy w ramach programu 
"TEMPUS" i  "know how" oraz bezpośred
n ie j współpracy między uczelniami.

H  W lutym 1991 roku 21 pracowników 
Po litechn ik i Śląskiej wyjechało do 9 
kraj ów.Najwięcej osób przebywało w RFN 
(10 ). Pozosta li udali s ię  do takich 
krajów, jak: CSRF (1 ) ,  Dania (1 ) ,  I r 
landia ( 1 ) , Szwajcaria ( 2 ) , Szwecja (1 ) ,  
Wielka Brytania (2 ) ,  Włochy (2) i  USA 
(1 ) .  8 osób jako ce l wyjazdu podało
konsultacje i  wykłady, 7 osób wyjecha
ło na konferencje (kongresy lub zjazdy), 
a 4 osoby na zaproszenie innych resor
tów. Do pracy za granicą wyjechała 1 
osoba. Również 1 osoba wyjechała na 
staż. Nie było wyjazdów w ramach wy
miany. W porównaniu ze styczniem br. 
l ic zba  wyjazdów zagranicznych była 
prawie czterokrotnie mniejsza. Nato
miast spadła do zera l iczba  osób z za
granicy przebywających w naszej Uczel
n i .

KULTURA

■  Akademicki Zespół Tańca Po litech 
n ik i Śląskiej

Jesienią 1973 roku zosta ł powołany 
do życia Akademicki Zespół Tańca P o l i 
techniki Śląskiej "Dąbrowiacy".  Na po
czątku dz ia ła ł i  rozw ija ł s ię  przy F i 
l i i  Po litechn ik i Śląskiej w Dąbrowie 
Górniczej.Swoje robocze spotkania mło
dzież odbywała w sa l i  baletowej Pałacu 
Kultury Zagłębia. W miarę upływu la t  
Zespół rozszerzył swoją działalność na 
teren Katowic i  G liw ic, aby objąć w 
ten sposób całą młodzież uczącą się 
na Politechnice Ś lą sk ie j .

Początki były trudne, lecz młodzi 
i  energiczni studenci szybko zaczę l i  
podbijać serca śląsko-dąbrowskiej pu
b lic znośc i,  która przychodziła na ich 
koncerty. Z biegiem czasu przybywało 
melodii ludowych, programu artystycz
nego no i  oczywiście kostiumów. Dzi
siaj Akademicki Zespół Tańca Po litech 
n ik i Śląskiej "Dąbrowiacy" zaliczany 
j e s t  do czołówki Studenckich Zespołów 
w naszym kraju. 18 la t  pracy to 1200 
koncertów dla publiczności ś ląsk iej i  
zagranicznej.Zespół "Dąbrowiacy" w tym 
czasie zorganizował 24 wyjazdy zagra
niczne, prezentując swój program arty 
styczny publiczności 4 kontynentów na
szego globu (Europy, A z j i ,  A fryki i 
Ameryki).Z licznych udziałów na F es t i
walach Folklorystycznych przywiózł do 
kraju w iele nagród, dyplomów i  wyróż
nień. Swoim wdziękiem, perfekcją wyko
nania oraz pięknym programem artystycz
nym Zespół zjednał sobie rzeszę sympa
tyków. Podczas swoich podróży arty
stycznych "Dąbrowiacy" odwiedzil i  16 
krajów, w niektórych goszcząc kilka-



krotnie.Do najciekawszych wyjazdów za
granicznych Zespół za l ic za : koncerty
na Cyprze, w Nowosybirska, A l g i e r i i ,  
F ran c j i .

Ostatnie la ta  przynoszą największe 
os iągn ięc ia . W 1989 roku "Dąbrowiacy" 
lądują w Stanach Zjednoczonych Ameryki 
Północnej, gdzie prezentują swój pro
gram w 78 koncertach. 0 tym,że "Dąbro
wiacy" podobali się świadczyć może po
nowne zaproszenie Zespołu na koncerty 
w maju 1990 roku, kiedy to Zespół po
raź drugi odwiedza Stany Z jednoczone. 
Rok 1991 "Dąbrowiacy" rozpoczynają bar
dzo udanie. 2 stycznia wyjeżdżają na 
XV Międzynarodowy Festiwal Folk lory
styczny do Puerto Rico, aby znów po
wrócić do kraju z nowymi zaproszeniami 
na koncerty do Ameryki.

Zespół "Dąbrowiacy" za kultywowanie 
pięknego fo lk loru  polskiego otrzymał 
l iczne  dyplomy, nagrody i  wyróżnienia 
w kraju. Program Zespołu, na który 
składają się  tańce i  przyśpiewki z 14 
regionów naszego kraju je s t  prezento
wany przez dwie grupy taneczne. W swo
ich planach artystycznych Zespół "Dą
browiacy" posiada zaproszenia na kon
certy  w Paryżu oraz Stanach Zjednoczo
nych i  Kanadzie.

Choreografem i  Kierownikiem Arty
stycznym je s t  Paweł BARTSCH, a Kierow
nikiem Zespołu Leszek CHOŁUJ.

■  Akademicki Chór Po litechn ik i Ślą
skiej i  r e f lek s je  o kulturze 
w naszym środowisku

Uczestniczyć w dobrze pojmowanym 
rozwoju kultury, to nie tylko być je j  
konsumentem, chodzić do opery, f i lh a r 
m on ii. . .  . Kulturę trzeba tworzyć na 
co dzień w domu, w pracy i  poza je j  
ramowo przynależnym czasem. W tworze
niu j e j  trzeba s ię niejako nawet z nią 
z e sp o l ić .

Takim przykładem c iąg le  żywej i  na 
co dzień tworzonej kultury je s t  Akade
micki Chór Po litechn ik i Ś ląsk ie j. Od 
45 la t  je s t  z nami na wszystkich uro
czystościach, świątecznych imprezach, 
organizuje w iele znakomitych okazjonal
nych spotkań z muzyką dla urozmaicenia, 
nie tylko we własnym wykonaniu.Miniony 
okres świąteczno noworoczny wykorzy
sta ł chór do kontaktów z wieloma ludźmi 
oczekującymi na spotkanie z muzyką, 
szczególną dla tego okresu zwłaszcza 
w Polsce -  kolędą. Dał 11 koncertów 
w przeciągu 3 tygodni. Był u naszych 
Rodaków na Zaolziu, był u emerytów w 
Domu Nauczyciela na Sikorniku oraz w 
Szpitalu Onkologicznym już chyba 10 
rok z rzędu. Śpiewał w kilku kościo
łach Gliwic i  oko licy . Dużym nakładem 
czasu i  pracy zainicjował i  przygoto
wał spotkanie nowych Władz Uczelni ze 
studentami i  pracownikami właśnie pod 
choinką, przy kolędzie która nastraja 
pozytywnie, łagodzi napięcia, wyzwala- 
potrzebę składania wzajemnych życzeń. 
Odbyło się spotkanie, był piękny śpiew,

choinka, świece,niepowtarzalny nas tró j , 
były bardzo c iep łe  życzenia JM Rekto
ra. Zabrakło tych dla których cały 
ten scenariusz był przygotowany.Z k i l 
ku tysięcznej rzeszy studentów i  paru 
tysięcy pracowników, na wspólne spotka
nie przybyło zaledwie 40 osób. Jaka 
zatem je s t  nasza postawa "w temacie" 
dotyczącym kultury, tej rodzimej na 
co dzień? Tworzymy ją ,  popieramy, j e 
steśmy chociaż j e j  konsumentami, czy 
też ona nas w ogóle nie dotyczy.

Akademicki Chór zaprasza gorąco 
w swoje szeregi śpiewających pracowni
ków i  studentów, a wszystkich słucha
czy na na jb liższe  koncerty,które odbę
dą się w dniach 5,6,7.04.1991 r .  w ra
mach XI Gliwickich Spotkań Chóralnych. 
(J. Płonka) . ~ ,

RÓŻNE

■  Pro f. dr hab. inż. Antoni NIEDER- 
LIŃSKI został wybrany przewodniczącym 
Sekcji Wyższych Szkół Technicznych Ra
dy Głównej Szkolnictwa Wyższego. 
Gratulujemy.

■  Według informacji przekazanych na 
posiedzeniu Senatu przez prof. A. N ie- 
der lińsk iego , l iczba studentów przypa
dających na jednego nauczyciela akade
mickiego w Polsce wynosi 4. Jest to 
wskaźnik nieco wyższy, niż w krajach 
zachodnich, lecz znacznie niższy, niż 
w Politechnice Ś ląsk ie j.  Z r e la c j i  JM 
Rektora prof. W. Winklera wynika, że 
wskaźnik ten w trzech przykładowych 
uczelniach technicznych w kraju kształ
tuje s ię następująco: Politechnika 
Wrocławska -  3,31, Politechnika Śląska 
-  5,23 i  Politechnika Lubelska - 6,26.

H  I I I  Zjazd NSZZ "Solidarność" ob
radujący w dniach 23-24 lutego br. w 
Gdańsku-Oliwie dokonał wyboru nowego 
przewodniczącego Komisji Krajowej. Zo
sta ł nim -  jak wiadomo - dr inż.Marian 
KRZAKLEWSKI, la t  41, adiunkt w Insty
tucie Metalurgii Wydziału Metalurgii i 
In żyn ie r i i  Materiałowej Po litechnik i 
ś lą sk ie j .  Nowy? przewodniczący ukończył 
studia wyższe w 1975 roku w latach 
1976-84 pracował w Zakładzie Systemów 
Automatyki Kompleksowej PAN w G liw i
cach, a od 1 stycznia 1986 r . zatrud
niony w Instytucie Metalurgii Po litech
nik i ś lą sk ie j .  Pracę doktorską nt."Mo
delowanie przepływu gazu w szybie wiel
kiego pieca" wykonaną pod promotor- 
stwem prof. dr hab. inż. Leszka Króla 
obronił w czerwcu 1987 r .  Specjalizuje 
się w zagadnieniach dotyczących iden
t y f ik a c j i  i  automatyzacji procesów me
talurgicznych. Od 1 kwietnia 1990 r . 
w związku z oddelegowaniem do pracy w 
Komisji Krajowej NSZZ "Solidarność", 
je s t  na urlopie bezpłatnym.
Gratulując wyboru, życzymy sukcesów!
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